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مقاله ی رسیده

انضباط مالی
مفهوم انضباط مالي با ديدگاه هاي ايدئولوژيك، اخلاقي، فرهنگي و سياسي درهم آميختـه شـده 
اسـت. انضباط مالي در دو ديدگاه كلان و خرد مطرح است. در ديدگاه كلان به سازگاري سياست 
هاي پولي و مـالي دولـت در راستاي اهداف اقتصادي مانند كنترل تورم، ايجاد اشتغال اشاره دارد. 
اما در ديدگاه خـرد، انضـباط مـالي در سـطح سازمان و تعاملات سازماني و فردي مورد بررسي 

قرار مي گيرد.
شهرداری ها زيرمجموعه ای از وزارت كشور بوده و به نوعی يکی از بزرگ ترين دستگاه اجرايی و 
خدماتی در كشور می باشد. يکي از عوامل مؤثر بر انضباط مالي شهرداری ها متأثر از عدم تبعيت 
بودجه اي، پايين بودن كيفيت اطلاعات حسابداري يا كيفيت گزارشگري مالي است. از جمله 
مهمترين ويژگي هاي كيفي اطلاعـات حسـابداري شامل مربوط بودن، قابليت اتکا، قابليت مقايسه 

و نهايتا قابل فهم بودن اطلاعات می باشد.
بدون ترديد يکی از شروط اصلی تداوم حيات هر سازمانی در دنيای پر رقابت كنونی، ارتقاءبهروری 
است، انضباط مالی با هدف كسب اطمينان از اثربخشی و كارايی عمليات، قابليت اعتماد به 
گزارشگری مالی و پايبندی به قوانين و مقررات جاری برای همه سازمان ها حايز اهميت است. 
انضباط مالی در شهرداری ها می تواند بهروری و كارايی را افزايش دهد و باعث افزايش كارآمدی، 
شفافيت مالی و همچنين جلو گيری از فساد های مالی و اقتصادی، رعايت قوانين شرع، سلامت و 

قانون گرايی مديران و افزايش رعايت استانداردهای حسابداری و مالی می شود .
يکي از اركان تحقق انضباط مالي در شهرداری ها نظام كنترل هاي داخلي است. كنترل داخلي 
ابزاري اسـت در اختيار سازمان براي تشخيص مديريت مالي صحيح در واحد های مختلف می 
باشد كه مديريت مالي خوب نتيجه اجـراي انضـباط مالي و بودجه اي است. يکي ديگر از عوامل 
مؤثر بر انضباط مالي بر سازمان، عوامل مربوط بـه سـرمايه انسـاني و نظـام سـرمايه انسـاني اسـت.
بي انضباطي مالي و فساد اداري پديده اي است كه هيچ كشـوري مصـون از آن نبـوده و واقعيـت 
مشهودي است كه از ديدگاه كلاسيك به كشورهاي كمتر توسعه يافته منحصر نمي گردد. اگرچه 
كشورهاي درحال توسـعه در رتبه بندي فساد سيستماتيك بدترند، اين شاخص ها همچنين نشان 
مي دهد كه بيش از دو سوم كشور در سراسر جهان، از جمله بيش از نيمي از كشورهاي گروه 
20 از بي انضباطي مالي و فساد اداري رنج برده و هيچ ملتي در جهان وجود ندارد كه در آن بي 
انضباطي مالي و فساد اداري وجود نداشته باشد. در بررسي علل بي انضباطي مالي و فساد اداري، 
سطح حقوق كارمندان مي توانـد نقـش مهمـي نيز ايفا كند. بي انضباطي مالي موقعيت شغلي فرد 
را تحت تأثير قرار مي دهد. از طرف ديگر، هنگامي كه انتظار از دست دادن شغل براي فرد پايينتر 
باشد، احتمال وقوع بي انضـباطي مـالي كمتـر اسـت. بدين ترتيب براي رسيدگي به بـي انضـباطي 
مـالي و فسـاد اداري تنها به عنوان موضوعي كه كشورهاي كمتر توسعه يافته بايد با آن برخورد 
كنند، كافي نيست. مبارزه با بي انضباطي مالي و فساد اداري، حتي به همکاري بين المللي در بين 
همه كشورها، درك ارتباط آنها در اين فرايند را فرا خوانـده، بـه ويژه كه بيانضباطي مالي و فساد 

اداري بهشدت به بيعدالتي و رشد مرتبط است.
تهیه کننده: ابراهیم سرخوش

»نمایشگاه صنایع دستی و غذایی«
 در اداره ی کل حفاظت محیط زیست گیلان برگزار شد

   هاتف - رئيس اداره ی آموزش و مشاركتهای مردمی اداره ی كل حفاظت محيط زيست استان 
گيلان از برپايی »نمايشگاه صنايع دستی و محصولات غذايی« در اين اداره ی كل خبر داد.

   به گزارش »هاتف« الهه كلانتری گفت: »نمايشگاه صنايع دستی و غذايی« با همکاری »جمعيت 
زنان و جوانان حافظ محيط زيست استان گيلان« در اداره ی كل حفاظت محيط زيست استان 

در رشت برگزار شده است.
   روابط عمومی و امور رسانه ی اداره ی كل حفاظت محيط زيست استان گيلان اعلام كرد كه دكتر 
الهه كلانتری اظهار داشته:  اين نمايشگاه به همت و تلاش يکی از سازمانهای مردم نهاد استان 
گيلان )جمعيت زنان و جوانان حافظ محيط زيست( و با همکاری اداره ی آموزش مشاركتهای 

مردمی اين اداره ی كل برگزار شده است.
   وی افزود: نمايشگاه ياد شده روزهای يکشنبه و دوشنبه هشتم و نهم مرداد ماه ۱۴02 در 
طبقه ی همکف ساختمان اداره ی كل حفاظت محيط زيست استان گيلان واقع در سه راه رسالت 
جنب صدا و سيمای مركز گيلان برگزار شد كه مورد توجه همکاران و شهروندان و فعالان محيط 

زيست قرار گرفت.
   رئيس اداره ی آموزش و مشاركتهای مردمی اداره ی كل حفاظت محيط زيست استان گيلان در 
پايان خاطر نشان كرد: در آينده نيز برگزاری چنين نمايشگاه هايی در دستور كار و برنامه ی اين 

اداره ی كل قرار دارد. 

شهردار رشت می گوید املاک بلااستفاده ی شهرداری
 برای توسعه ی اقتصادی شهر می تواند استفاده شود

  هاتف - شهردار بر واگذاری برخی از املاك بلااستفاده ی اين شهرداری برای حمايت از صنايع 
دستی اصيل و توسعه ی گردش اقتصادی شهر تاكيد كرد.

 به گزارش »هاتف « از واحد خبر مديريت ارتباطات و امور بين الملل شهرداری رشت، رحيم شوقی 
روز يکشنبه يکم امرداد ماه  ۱۴02 به اتفاق كاظم پورنصيری مديركل آموزش فنی و حرفه ای 
استان گيلان از خانه ی كارآفرينی و مهارت صنايع دستی رشت و نهاد توسعه ی محله بازديد كرد.
   شهردار رشت در جريان اين بازديد با قدردانی از اقدامات مجموعه ی اداره ی كل آموزش فنی و 
حرفه ای استان گيلان گفت: هنر بزرگترين ميراث يك جامعه است كه ساليان سال به وسيله ی 
هنرمندان صنايع دستی از گذشته به دست ما رسيده و به همين دليل آموزشهای فنی و حرفه يی 

اهميتی بسيار فراوان دارند.
   شوقی تصريح كرد: خانه ی كارآفرينی و مهارت صنايع دستی رشت با اينکه از فضايی كوچك 
برخوردار است اما از همين فضا به نحو بسيار خوب در جهت ارائه ی آموزشهای مهارتی، گردش 

اقتصادی و ايجاد شغل استفاده شده كه اين كار نيز جای قدردانی دارد.
   وی افزود: با بازديدی كه امروز از خانه ی كارآفرينی رشت به عمل آمد متوجه شدم كه ما 
می توانيم از طريق واگذاری برخی از املاك بلااستفاده شهرداری از فعاليتهايی كه در اين مجموعه 
صورت می گيرد حمايت بيشتر به عمل آوريم تا بدين سبب ضمن ارائه ی آموزشهای مهارتی به 

جوانان، برای خود رشت نيز گردش اقتصادی ايجاد شود.
   شهردار رشت با بيان اينکه شهر رشت برای معرفی به عنوان شهر جهانی صنايع دستی در 
سازمان يونسکو كانديدا شده است ادامه داد: قاعدتاً يکی از وظايف مهم شهرداری رشت حمايت از 

فعالان صنايع دستی است تا اين برند جهانی برای رشت به ثبت برسد.
   مديركل آموزش فنی و حرفه ای استان گيلان هم در اين بازديد با تاكيد بر اينکه ديگر دستگاه های 
اجرايی نيز بايد با اين نهاد در راستای كارآفرينی و مهارت افزايی همکاری متقابل داشته باشند بيان 
نمود: بيکاری از معضلات مهم كشور است اما وجود آموزشگاه هايی همچون خانه ی كارآفرينی و 

مهارت صنايع دستی رشت در اشتغالزايی و كاهش بيکاری نقشی مهم ايفا می كنند.
   كاظم پورنصيری ارائه ی آموزشهای مهارتی حرفه های متعدد به صورت رايگان در فصل تابستان 
را از ديگر برنامه های خانه ی كارآفرينی برای گروه های هدف عنوان كرد و افزود: خانه ی كارآفرينی 
و مهارت صنايع دستی رشت تاكنون به افراد بسياری آموزش داده تا جايی كه برخی از آنان به 

كارآفرينان بزرگ تبديل شده اند.

شهردار رشت: در طراحی المانهای شهری نوآوری شود
   هاتف– در نشست شورای سازمانهای تابعه ی شهرداری رشت كه به رحيم شوقی برگزار شد، 
شهردار رشت بر لزوم نوآوری و خلاقيت در طراحی و جانمايی المانها و همچنين تشکيل يك 
كارگروه با حضور ارگانهای مختلف برای سياهپوش نمودن شهر در ماه های عزاداری محرم و صفر 

تاكيد كرد.
     به گزارش »هاتف« نشست مشترك سازمانهای تابعه ی شهرداری به رياست رحيم شوقی برگزار 
شد و شهردار رشت دستورات لازم را برای انجام اقدامات اثربخش طبق مأموريت هر يك از معاونتها 

و سازمانهای ذی ربط صادر كرد.
   به گزارش واحد خبـر مديريت ارتباطات و امور بين الملل شهرداری رشت اين نشست مشترك با 

حضور روسای سازمانهای تابعه ی شهرداری روز چهارشنبه 2۱ تير ماه ۱۴02 برگزار شد. 
   در اين نشست در باره ی مباحثی همچون طراحی المانهای ورودی شهر با اولويت مسير جاده ی 
تهران، بازپيرايی و كاشت گونه های خاص و مرغوب در ارتباط با فعاليت سازمان فضای سبز، 
تدوين برنامه يی برای ميدانها، بلوارها و بافتهای تاريخی شهر، اجرای برنامه های فرهنگی متناسب با 
پياده راه فرهنگی رشت تا پايان امسال و همچنين تعيين تکليف مجموعه ی رصدخانه و كمپينگ 

مطرح شد.
   همچنين لزوم نوآوری و خلاقيت در زمينه ی اثرها و المانهای شهر، برنامه ريزی برای ماه های 
محرم و صفر، تشکيل كارگروه ويژه با محوريت سازمان فرهنگی، هنری شهرداری متشکل از 
هياتها، سازمان صدا و سيما، سازمان سيما و منظر و فضای سبز شهری، روابط عمومی و ديگر 
ارگانها برای كار ويژه و سياهپوش نمودن شهر، محتواسازی و توليد انيميشن با محوريت مباحث 
شهروندی با موضوع جلوگيری از ساخت وساز غيرمجاز، تفکيك زباله از مبدأ و نظاير آن، لزوم 
پاسخگويی به نهادهای نظارتی و قضايی و بازرسی به قيد فوريت و ايجاد هايپر و توليد گل در 
راستای درآمدزايی شهری از موضوعاتی بود كه با توجه به تاكيدات ويژه ی شهردار رشت در اين 

نشست مورد بررسی قرار گرفت.

تلاش برای ایجاد وضعیت بهتر تالاب انزلی ادامه دارد
   هاتف – در ديدار نماينده ی شهرستان بندرانزلی در مجلس شورای اسلامی با مدير كل حفاظت 
محيط زيست استان گيلان، مسائل و مشکلات تالاب بين المللی انزلی مورد بحث و گفت وگو قرار گرفت.
   به گزارش»هاتف« صبح روز سه شنبه دهم امرداد ماه ۱۴02 احمد دنيامالی به منظور بررسی 
مشکلات تالاب بين المللی انزلی در اداره ی كل حفاظت محيط زيست استان گيلان با حمزه 

عشوری ديدار و گفت وگو كرد.
   در اين ديدار دو طرف درباره ی رفع معضلات تالاب بين المللی انزلی همچون حد بستر تالاب، 
پيامدها و مشکلات آن بحث و تبادل نظر كردند و با توجه به اينکه تعيين حد بستر تالابها از وظايف 
وزارت نيرو است، مقرر شد تا اين موضوع به وسيله ی نماينده ی شهرستان بندرانزلی در مجلس 

شورای اسلامی در وزارت نيرو مطرح و پيگيری گردد.
   مدير كل حفاظت محيط زيست استان گيلان نيز آمادگی مجموعه ی اين اداره ی كل را برای 

همکاری كامل درجهت رفع اين چالش ياد شده، اعلام  نمود.

رئیس شورای شهر رشت خبر داد؛
به زودی کلنگ زنی ۱۲ پروژه ی عمرانی رشت انجام می شود

   هاتف – رئيس شورای اسلامی شهر رشت در ديدار با سه نماينده ی اين شهرستان در مجلس 
شورای اسلامی كه در ساختمان شهرداری رشت با حضور ديگر اعضای شورا، شهردار و برخی از 
مديران شهرداری رشت برگزار شد، گفت: متاسفانه 
در گذشته بسياری از موضوعات دست به دست 
يکديگر دادند تا در حركت رشت به سوی توسعه 

دچار خلل شود.
   به گزارش »هاتف« محمدحسين واثق كارگرنيا 
شروع  بدو  همان  از  شورای ششم  افزود:  سپس 
فعاليت تلاش كرد تا با بهره مندی از توان همه ی 
و  شهر  نيازهای  شهری  مديريت  مجموعه ی 

شهروندان را برطرف كند.
   رئيس شورای اسلامی شهر رشت با اشاره به 
اينکه متاسفانه حدود دو سال از عمر شورای ششم 
به دليل برخی از اتفاقات فرصت سوزی شد، افزود: 
شورای ششم تمام توان خود را به منظور برقراری تعاملات سازنده با افراد و دستگاه های تاثيرگذار با 
هدف تعالی شهر رشت به كار گرفته است و انجام ديدارهای متعدد با نمايندگان رشت در مجلس 
شورای اسلامی با هدف جذب اعتبارات ملی به منظور اجرای پروژه های بزرگ عمرانی يکی از اين 

مصاديق است.
   كارگرنيا به اجرای »طرح ميثاق« در رشت اشاره كرد و گفت: در اين طرح هشت پروژه ی بزرگ 
عمرانی در شهر رشت با بهره مندی از منابع داخلی اجرايی می شود و با توجه به اينکه در اجرای 
اين پروژه ها نيازمند تعامل و همراهی ديگر دستگاه ها نيز هستيم، از نمايندگان شهرستان رشت 
در مجلس شورای اسلامی انتظار مساعدت و همراهی ويژه داريم تا ان شا،الله در مراحل اجرايی 
شدن هشت پروژه ی بزرگ »طرح ميثاق« تسريع داده شود و ثمره ی آنها نصيب شهر و شهروندان 

رشت گردد.
    وی با بيان اينکه در بودجه ی سال ۱۴02 شهرداری رشت، دريافت تسهيلات با هدف اجرای 
پروژه های عمرانی نيز در دستور كار قرار دارد، افزود: دوازده پروژه ی مهم كه ظرف يك تا دو ماه 
آينده در رشت شاهد كلنگ زنی آن خواهيم بود در زمينه ی ترافيکی، گردشگری، فضای سبز و 
...در شهر رشت اجرايی می شوند و يقيناً مردم شريف شهر رشت در اين دوره كار و تلاش را از 

خدمتگزاران خود در شورا و مجموعه ی شهرداری به چشم مشاهده می كنند.
   رئيس شورای اسلامی شهر رشت با اشاره به اينکه ساخت زباله سوز از بزرگترين چالش 
مجموعه ی مديريت شهری است تصريح كرد: اين مشکلات مربوط به گذشته است اما شورای 
و  يلان  استاندار  حمايتی  نگاه  از  بهره مندی  با  تا  است  تلاش  در  رشت  شهرداری  و  ششم 
همراهی نمايندگان مجلس شورای اسلامی موانع پيش روی احداث زباله سوز برطرف شود 
و يکی از اهداف ما از برگزاری نشست با نمايندگان مجلس شورای اسلامی تسريع در جذب 
اعتبارات ملی با هدف تسريع بخشيدن به اجرای پروژه های بزرگ و مهمی همچون زباله سوز 

و رودخانه های رشت است.
   كارگرنيا سپس با بيان اينکه مديرعامل شركت سرمايه گذار زباله سوز نيز در اين نشست حضور 
پيدا كرده است، تصريح كرد: با طرح موانع و مشکلات پيش روی احداث زباله سوز و قول مساعد كه 
نمايندگان مجلس شورای اسلامی پيرامون رفع مشکلات تاكيد كرده اند، اميدواريم هر چه سريعتر 

موانع برطرف شده و در احداث زباله سوز تسريع شود.
   وی با تاكيد بر اينکه در چند ماه اخير با تعامل سازنده ی شورا و شهرداری رشت و عزم جدی 
مديريت شهری اتفاقات خوبی رقم خورده است گفت: خوشبختانه ظرفيت كارخانه ی كودآلی كه تا 
پيش از اين از شرايط خوبی برخوردار نبود به ظرفيت تعيين شده نزديك می شود و قصد داريم با 
گسترش اين مهم از حجم انبوه ورودی زباله ها به سراوان بکاهيم و ان شاالله  بتوانيم شاهد بازگشت 

مجدد و كامل سراوان به چرخه ی طبيعت باشيم.

   هاتف - اجرای زباله سوز با استفاده از منابع و 
تسهيلات ارزی صندوق توسعه ی ملی انجام خواهد 
شد و همچنين سرمايه گذار كودآلی شهرستان نور 
برای شركت در مزايده ی مديريت شركت كود آلی 

لاكان اعلام آمادگی كرده است.
   به گزارش »هاتف « از واحد خبر مديريت ارتباطات 
و امور بين الملل شهرداری رشت، رحيم شوقی در 
نشست صحن علنی شورای اسلامی شهر رشت 
در توضيح اين خبر گفت: اخيراً بازديدی از شركت 
كود آلی نور و كارخانه ی زباله سوز نوشهر با ظرفيت 
روزانه 200 تن به عمل آورديم، اين كارخانه مدت 
۱۸ ماه است كه آغاز به كار كرده و از زباله برق 

توليد می كند.
   شهردار رشت گفت:  زمان قرارداد اجرای زباله سوز 
نوشهر با زمان قرارداد زباله سوز شهر رشت يکسان بود 

و شركت تی. تی. اس. اجرای آن را بر عهده داشت.
   شوقی با بيان اينکه پس از اين بازديد رايزنيهای 
بسياری با سازمان شهرداريها و مديران شركت تی. 
تی. اس. انجام داده است، افزود: سازمان شهرداريها 
درصدد است از ظرفيت صندوق توسعه ی ملی برای 

اتمام پروژه ی زباله سوز رشت استفاده كند.
   وی مجموع اعتبارات مورد نياز برای اجرای زباله سوز 
رشت را با قيمتهای روز چيزی حدود يکهزار و ۸00 
ميليارد تومان عنوان كرد و گفت: تامين اين اعتبار از 
توان شهرداری رشت خارج است از طرفی دولت هم 
با مشکلات مالی مواجه است به همين علت دريافت 
تسهيلات بهترين راه ممکن برای تعيين تکليف 

زباله سوز شهر رشت محسوب می شود.
   شهردار رشت عنوان كرد: شركت تی. تی. اس. 
با  را  نياز  تا تسهيلات مورد  آمادگی كرده  اعلام 
همکاری سازمان شهرداريها از منابع صندوق ملی 
اخذ كند تا در مرحله ی بعد از محل فروش برق 
بتواند تسهيلات دريافتی را در يك بازه ی زمانی 

مشخص بازپرداخت كند.
   شوقی گفت: برای عملياتی شدن پيشنهادهايی 
كه در ارتباط با پروژه ی زباله سوز رشت مطرح شده 
رايزنيهايی را با وزير كشور انجام داديم و وزير كشور 
نيز در مکاتبه  با صندوق توسعه ی ملی و برگزاری 
جلساتی با حضور پيمانکار، برای اخذ تسهيلات به 

توافق اوليه رسيده است.
   وی تصريح كرد: موضوعی كه همينك مورد 
اختلاف واقع شده اين است كه صندوق توسعه ی 

ملی پذيرفته نيمی از اعتبارات مورد نياز زباله سوز 
رشت را به صورت تسهيلات در اختيار شركت قرار 

دهد تا مابقی منابع توسط بانك عامل تامين شود.
   شهردار رشت با بيان اينکه تسهيلات ساخت 
زباله سوز رشت به شکل ارزی خواهد بود، افزود: 
هفته ی گذشته رايزنيهايی با دو تن از نمايندگان 
شهرستان رشت در مجلس شورای اسلامی انجام 
دادم تا آنها نيز همگام با مديريت شهری پيگيريهای 
لازم را در سطح ملی انجام داده و بستری را برای 
برگزاری يك جلسه با وزير كشور و رئيس صندوق 

توسعه ی ملی فراهم كنند.
دريافت  با  رشت  داد: شهرداری  ادامه     شوقی 
ايندسته از تسهيلات و اصلاح قرارداد درصدد است 
را مورد  زباله سوز  به عنوان سرمايه گذار، پروژه ی 

پيگيری قرار دهد.
   وی افزود: با توجه به بازديدی كه از شركت كود آلی 
شهرستان نور به عمل آورديم مشخص شد شرايط، 
تجهيزات و ابنيه ی كود آلی لاكان رشت به مراتب از 
شهرستان نور كه با سرمايه گذاری بخش خصوصی 

عملياتی شده بهتر بوده و در سطح عاليتر قرار دارد.
   شهردار رشت ادامه داد: سرمايه گذار كود آلی 
فرآيند  در  تا  آمادگی كرده  اعلام  نور  شهرستان 
مزايده يی كه احتمالاً شهرداری رشت برای مديريت 

اين مجموعه برگزار خواهد كرد، شركت كند.
   شوقی افزود: شهرداری رشت نيز درصدد است 
همه ی تلاش خود را انجام دهد تا در آذرماه امسال 
زباله يی كه از محلات مختلف رشت جمع آوری 
می شود را چه به صورت تفکيك از مبدأ و چه به 
وسيله ی كارخانه كود آلی پردازش و مديريت كند.

   وی ادامه داد: الگوی ما برای مديريت زباله و 
پسماندها در شهر رشت، الگويی مشخص و عملياتی 
ا ست و همه ی فرآيندها در بخش زباله سوز، تفکيك 

از مبدأ و شركت كود آلی برنامه ريزی شده است.
   شهردار رشت سپس اضافه كرد: برای موفقيت 
هر چه بيشتر در برنامه ی تفکيك زباله از مبدأ به 
انجام تبليغات، مراجعه ی خانه به خانه و همکاری 

نهادهايی همچون آموزش و پرورش نياز داريم.
   شوقی در ادامه به پروژه های »طرح ميثاق« و 
اجرای تقاطعهای همسطح و غيرهمسطح در رشت 
نيز اشاره كرد و گفت: چهار فراخوان برای اجرای 
پروژه های »طرح ميثاق« گذاشته شده و قرار است 
در روزهای آينده فراخوان اجرای چهار طرح ديگر 

نيز اطلاع رسانی شود.
   وی در باره ی تعريض پل پستك نيز توضيح داد: 
فرآيند عمرانی اين پروژه بيش از يکسال با وقفه 
مواجه شده بود اما با پيگيريها و برنامه ريزيهای انجام 
شده ی شهرداری رشت، ظرف مدت يکماه آينده 

تعيين تکليف خواهد شد.
   شهردار رشت با تاكيد بر اينکه پروژه های بازگشايی 
در دستور كار ويژه ی شهرداری قرار دارد نيز گفت: 
پروژه ی تفکيك زباله از مبدأ يکی ديگر پروژه های 
اولويت دار شهرداری رشت محسوب می شود كه زير 
نظر سازمان مديريت پسماندها و به وسيله ی پنج 
شركت در مناطق پنجگانه شهر در حال انجام است.
مديريت  سازمان  مديرعامل  مقصودی  علی     
پسماندهای شهرداری رشت نيز در اين نشست 
عنوان كرد: برای تفکيك زباله از مبدأ در منطقه ی 
يك و چهار يك پيمانکار حضور دارد و در ديگر 
مناطق شهر رشت و ادارات نيز با پيمانکار مستقل 

قرارداد منعقد شده است.
   وی گفت: طبق دستور شهردار رشت، عصر روز 
گذشته دو هزار مخزن كارتن پلاست خريداری شد تا 
روند توزيع آنها بين ادارات از هفته ی جاری آغاز شود.
   مديرعامل سازمان مديريت پسماندهای شهرداری 
پروژه ی  پيمانکاران  كرد:  تصريح  سپس  رشت 
از مبدأ موظف هستند گشت زنی  زباله  تفکيك 
لازم را در شهر را در دستور كار خود قرار دهند 
و همچنين تصاوير و نقشه های مربوط به محلات 

رشت هم در اختيار آنان قرار گرفته است.
   مقصودی اذعان كرد: با برنامه ريزی انجام شد، 
از چهار  با استفاده  تلاش گرديده تا گشت زنيها 
دستگاه خودرو برای هر منطقه انجام شود از طرفی 
برای رفع نواقص طرح تفکيك زباله از مبدأ هم 

اهتمامی ويژه داريم.
   وی در باره ی معضل زباله گردها هم گفت: شهر رشت 
و شهر تهران به عنوان شهرهای پايلوت بدون زباله گرد 
انتخاب و معرفی شده اند و  قطعاً شهرداری رشت در اين 

زمينه نيز اقدامات لازم را در اولويت قرار خواهد داد.
   مديرعامل سازمان مديريت پسماندهای شهرداری 
رشت با بيان اينکه فرآيند تفکيك زباله از مبدأ در 
رشت به مدت سه سال مغفول مانده بود، عنوان 
كرد: روند اجرای اين پروژه در شهر رشت رفته رفته 
بهتر خواهد شد و قول می دهيم در ادامه كيفيت كار 

تفکيك از مبدأ به نحوی چشمگير ارتقا پيدا كند.

زباله سوز رشت با استفاده از منابع و تسهیلات ارزی صندوق توسعه ی ملی اجرا می شود

مدیر درمان تامین اجتماعی گیلان:
توانخواهان باید بتوانند به سهولت از خدمات درمانی در مراکز 

ملکی تامین اجتماعی بهره مند شوند

   هاتف  - مدير درمان تامين اجتماعی استان گيلان در نشست با اعضای هيات مديره ی انجمن نابينايان 
و كم بينايان استان عنوان كرد: افراد توانخواه و دارای شرايط خاص بايد بتوانند به سهولت از خدمات 

درمانی در مراكز ملکی تامين اجتماعی بهره مند شوند.
   به گزارش »هاتف« دكتر حسين ابراهيمی با اعضای انجمن نابينايان استان گيلان به منظور بررسی 
راهکارهای موجود برای ارائه ی تسهيلات ويژه ی درمانی به نابينايان و كم بينايان ديدار و گفت وگو كرد.

   در اين ديدار دكتر حسين ابراهيمی با بيان اينکه هدف مديريت درمان تامين اجتماعی استان گيلان 
ارائه ی خدمات درمانی با بهترين كيفيت و راحت ترين حالت ممکن به همه ی قشرهای جامعه به ويژه 
بيمه شدگان تامين اجتماعی است، اظهار كرد: در مجموعه ی مديريت درمان استان گيلان همه ی 
تلاشها برای ارتقای سطح كمی و كيفی خدمات درمانی و ارائه ی خدمات به بهترين نحو و افزايش 

رضايتمندی دريافت كنندگان خدمت، صورت می پذيرد.
   مدير درمان تامين اجتماعی استان گيلان سپس افزود: در تلاش هستيم بسترهای لازم به گونه يی 
فراهم شود تا هموطنان و بيمه شدگان با شرايط خاص همچون نابينايان، كم بينايان، افراد دارای معلوليت، 

سالمندان و…، به سهولت از خدمات درمانی در مراكز ملکی تامين اجتماعی استان بهره مند شوند.
   رئيس هيات مديره ی انجمن نابينايان و كم بينايان استان گيلان نيز در اين نشست با بيان اينکه اين 
انجمن به دنبال افزايش تعامل و امضای تفاهمنامه با مجموعه های خدمت رسان همچون مديريت درمان 
تامين اجتماعی است تا افراد زيرپوشش اين انجمن بتوانند دسترسی راحت تری به خدمات درمانی اين 
سازمان داشته باشند، اظهار كرد: انجمن نابينايان و كم بينايان با داشتن بيش از ۹00 خانوار زيرپوشش، 
با انجام برنامه ريزی و اقداماتی همچون آموزش مهارتهای زندگی، فعاليتهای فرهنگی، ورزشی، ايجاد 
اشتغال و…، علاوه بر شکوفا كردن استعدادها و تاثيرگذاری فرهنگی، به دنبال كاهش دغدغه های 

اجتماعی اين عزيزان در زمينه ی درمانشان است.
   شايان گفتن است در اين ديدار اعضای انجمن نابينايان و كم بينايان استان گيلان از توجه و 
علاقه مندی مديريت درمان تامين اجتماعی گيلان به موضوع و مساله ی درمان آحاد جامعه به ويژه 

افراد دارای شرايط جسمانی خاص قدردانی نمودند.

امدادگران شرکت گاز گیلان 
با هم مسابقه دادند!

   هاتف - يازدهمين دوره ی مسابقات عملياتی 
- ورزشی امدادگران شركت گاز استان گيلان با 
حضور مديران و كاركنان اين شركت در سالن 

ورزشی شركت گاز برگزار شد.
   به گزارش روابط عمومی شركت گاز استان گيلان، 
عيسی جمال نيکويی در آيين آغازين يازدهمين 
امدادگران  ورزشی   - عملياتی  مسابقات  دوره ی 
شركت گاز استان برای حاضران سخنرانی كرد و 
گفت: تيمهای امدادگر شركت گاز از ۱6 شهرستان 
در اين مسابقه حضور دارند و برگزيدگان اين رقابتها 

به مسابقات سراسری اعزام می شوند.
   مدير عامل شركت گاز استان گيلان با بيان 
با  از سال ۱۳۸۷  مسابقات  اين  برگزاری  اينکه 
ابتکار شركت گاز گيلان آغاز شده است، گفت: 
اين مسابقات در بخشهای امتحان كتبی، دوی 
رگلاتور،  و  كنتور  بستن  ابزارشناسی،  امدادی، 

اطفای حريق و طنابکشی برگزار می شود.
اين  برگزاری  ساله ی  چند  وقفه ی  به  وی     
اشاره  »كروناويروس«  دليل شيوع  به  مسابقات 
كرد و گفت: متاسفانه با شيوع »ويروس كرونا« در 
برگزاری اين مسابقات وقفه ايجاد شد، اما دوباره 
دبيرخانه ی مسابقات فعال گرديد و ما اميدواريم 
شاهد برگزاری منظم مسابقات نه تنها در گيلان 

بلکه در سراسر كشور باشيم.
   شهرام مداح حسينی رئيس امور HSE شركت 
گاز استان گيلان و دبير دبيرخانه ی كشوری مسابقات 
عملياتی- ورزشی امدادگران شركت گاز در آيين 
آغازين يازدهمين دوره ی اين مسابقات در استان 
اظهار كرد: ۱6 تيم شش نفره ی امداد به همراه ۱6 
سرپرست تيم، مجموعاً ۱۱2 نفر در يازدهمين دوره ی 
مسابقات داخلی عملياتی - ورزشی امدادگران شركت 

گاز استان گيلان حضور دارند.
   گفتنی است در پايان اين مسابقات هم تيمهای 
و  بندرانزلی  رودسر،  شهرستانهای  گاز  امدادگر 
لاهيجان رتبه های اول تا سوم را از آن خود كردند.

از خواندن این خبر حیرت نکنید! 
سقوط قیمت برنج ایرانی 

و بحران در گیلان!
برنج  واردات گسترده ی  دنبال  به   -    هاتف 
برنج  محصول  ماندن  بی مشتری  و  خارجی 
به  ايرانی  برنج  محصول  انواع  قيمت  داخلی، 

شدت سقوط كرده است.
   به گزارش »اطلاعات آنلاين« تابستان سال 
۱۳۴2 برای كشاورزان و بازرگانان برنج ايرانی 

سالی سخت بود. 
   »روزنامه اطلاعات« ۹ امرداد ماه ۱۳۴2 در 
يك گزارش از استان گيلان نزول شديد قيمتها 
و بحران بی مشتری ماندن مهمترين محصول 

شمال كشور را تشريح كرد. 
   ريشه اصلی بحران واردات بيش از 20 هزار 
تن برنج در سال ۱۳۴۱ به كشور بيان شده كه با 
اشباع بازار از برنج ارزان خارجی تمايل خريداران 

به برنج مرغوب ايرانی كمتر شده است.
   بر اساس اين گزارش، قيمت عمده فروشی 
تومان  از كيلويی »2  برنج صدری درجه يك 
و 6 ريال« به »2 تومان و يك ريال« كاهش 
پيدا كرده و برنج صدری درجه دو كه بسيار با 

اقبال عمومی همراه بوده كيلويی »يك تومان و ۹ 
ريال« هم مشتری نداشته است. 

   در حالی كه تجار گيلانی از ۵0 هزار تن برنج 
می دادند،  خبر  استان  انبار های  در  بی مشتری 
اضافه شدن محصول جديد و بزرگ شدن ابعاد 

بحران، همه را نگران كرده بود. 

   كشاورزان و بازرگانان در اين گزارش خواهان 
حمايت دولت برای صادرات برنج بودند.

   هاتف: شايد برای خيليها جالب باشد كه در 
برنج  گيلان  استان  در  پيش  سال   60 حدود 
درجه ی يك گيلانی »يك تومان و ۹ ريال« هم 

مشتری نداشته است. 

باز هم جنگلها می سوزند!
  هاتف - گزارش اداره ی كل هواشناسی استان 
گيلان نشان از ماندگاری هوای گرم و شرجی 
تا پايان هفته در اين استان دارد و برهمين 

مبنا، می توان تاكيد نمود كه احتمال آتش سوزی 
جنگلها و منابع طبيعی استان نيز وجود دارد 
همگونه كه در روزهای گذشته نيزارهای چاف و 

چمخاله ی لنگرود دچار آتش سوزی شد.
   منابع طبيعی و جنگلهای استان گيلان همواره 

وزش  زمانهای  همچنين  و  سال  گرم  فصل  در 
و سالانه  در معرض خطر هستند  بادهای گرم 
چندين هکتار از منابع طبيعی اعم از جنگلها، 
مراتع، نيزارها و ... اين استان طعه ی آتش می شوند.

   بايد به اين مساله تاكيد كرد كه جنگلهای استان 
گيلان جزو اصليترين منابع گياهی اين استان 

هستند كه بايد مورد توجه همگان قرار گيرند.
   به ويژه در زمانهايی همچون روزهای گرم سال 

كه ممکن است حتی كوچکترين آتش، فاجعه يی 
بزرگ برای اين منابع طبيعی و خدادادی به بار آورد.
   همه ی شهروندان به ويژه مسافرانی كه وارد 
استان گيلان می شوند بايد بدانند كه اين منابع 
به  آنها  از  بايد  ما  و  آيندگان است  برای  ثروتی 

خوبی مراقبت كنيم.
   گذشته از آتش سوزيهای عمدی كه در چنين 
شرايطی دامن منابع طبيعی گيلان را می گيرد، 

شهروندان و مسافران بايد به خوبی از حساسيت 
اين موضوع آگاهی يابند.


